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Ministr zemědělství: Odhadujeme, že letošní sklizeň 
obilovin bude průměrná
26. 6. 2024

Tisková zpráva — Sklizeň obilovin v letošním roce svým objemem bez problémů pokryje domácí 
potřebu, která se dlouhodobě pohybuje mezi 4,8 až 5,5 milionu tun obilovin celkem. Uvedl to 
dnes ministr zemědělství Marek Výborný (KDU-ČSL) na hospodářství soukromého zemědělce 
Jana Baláta v Žíšově na Kutnohorsku, který zahájil žně v pondělí sklizní ozimého ječmene.

„Již tradičně začala sklizeň ozimého ječmene na jižní Moravě, a to přesně před 
týdnem v okolí Pohořelic, tedy ve stejné lokalitě jako loni. Kvůli poklesu osevních 
ploch letos očekáváme snížení sklizně u většiny druhů základních obilovin
i řepky olejky. Podle stavu porostů obilovin můžeme odhadovat, že půjde
o průměrnou sklizeň, která se bude pohybovat zhruba ve výši předchozích ročníků. 
Bude záležet na místních půdních a klimatických podmínkách a samozřejmě
i na počasí,“ řekl ministr zemědělství Marek Výborný.

Po dřívějším nástupu jara rychlý vegetační vývoj plodin částečně zpozdilo následné chladnější počasí. 
Loni začala sklizeň obilnin poslední červnový týden, a to ozimým ječmenem.
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